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Algemene beschouwingen begroting 2018-2021 op  9 november 2017 van Henk 

Overbosch PvdA 

Voorschoten verdient beter! 

We hebben financieel en bestuurlijk een roerig jaar achter de rug. Een jaar 

geleden behandelden we de begroting 2017. De coalitie diende toen vier 

amendementen in. Het sloeg een gat in de begroting van € 1.050.000, = In de 

raadsvergadering verzette wethouder Beimers zich, maar zonder resultaat. 

Even later schreef hij de brief dat hij aftrad. Op 8 december werd zijn opvolger 

geïnstalleerd. Op 15 december kregen we de provinciebrief over het 

preventieve toezicht en op 21 december hadden we een extra 

raadsvergadering op verzoek van de raadsleden van D66, GroenLinks, SP en 

PvdA. Wij wilden vóór 1 januari in elk geval dat gat in de begroting dichten. 

Helaas pindakaas. Het gat bleef. 

Begin 2017 werd met stoom en kokend water geprobeerd vóór 1 april een 

Herstelplan in te dienen bij de provincie. Maar: de bevolking liet in het 

Bondsgebouw en later in de bomvolle Dorpskerk luid en duidelijk aan het 

college en aan de raad weten dat we zo niet met elkaar getrouwd zijn. De 

burgemeester stelde toen in een brief aan de raad voor, om de besluitvorming 

uit te stellen. Op 15 mei nam deze raad afscheid van wethouder 

Nieuwenhuizen en op 8 juni van wethouder Bremer. Na exact een halfjaar kon 

de kersverse wethouder Binnendijk op zijn twitteraccount melden dat hij 

senior-wethouder in Voorschoten is. Roerig, inderdaad. Binnen een jaar een 

complete vervanging van het hele dagelijkse bestuur van de gemeente en ook 

nog eens lastige discussies met de ondernemingsraad en het management van 

de werkorganisatie Duivenvoorde. 

Er ligt nu een snoeiharde begroting van het college waarover de raad vandaag 

moet besluiten. In de afgelopen weken geeft het college op elk moment en op 

alle fronten aan, dat zijn begroting het vertrouwen heeft van de provincie en 

dat elke wijziging daarin ongewenst is. Het is volgens de krant zelfs “slikken of 

stikken “. 

Inmiddels lijkt duidelijk dat de coalitiefracties dit advies van het college 

opvolgen. Zij hebben in de afgelopen dagen zo’n grote amenderingsangst 
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ontwikkeld dat ik nul amendementen zie. Wel zie ik moties die gaan over 

overhangend groen op trottoirs. Inderdaad een groot maatschappelijk 

probleem, net als sneeuw ruimen en honden- en paardenpoep. Zij omarmen 

het standpunt van het college dat dit herstelplan slechts het begin van het 

herstelproces is, niet het einde. Zij klampen zich vast aan de uitspraak van het 

college: “De gemeente Voorschoten sluit het zwembad niet, maar stopt in 2021 

de bijdrage aan het zwembad “. Is er misschien een spindokter in deze zaal? 

Het is zoiets als het afzagen van de wortels van een boom, maar toch hopen 

dat hij weer in de lente blad krijgt. 

Óf deze fracties denken financiële ruimte in de toekomst te ontwaren, maar 

vergeten dat door het ongewijzigd aannemen van deze begroting alles op 

voorhand is dichtgetimmerd. Óf deze fracties willen de suggestie wekken dat er 

nog ruimte is, maar weten wel beter en kiezen doelbewust voor het verdwijnen 

van belangrijke gemeenschapsvoorzieningen zoals gehandicaptenvervoer, het 

cultureel centrum, het zwembad en ze korten fors op subsidies. Zij begrijpen 

dan wel degelijk de implicaties van deze begroting. Hun moties zijn 

symboolpolitiek voor de Voorschotense bühne. 

De PvdA heeft zich onttrokken aan de oproep zich te schikken naar het 

inhoudelijke voorstel van B&W, en de politiek-psychologische druk die wordt 

uitgeoefend weerstaan. We begrijpen heus wel dat er financieel moet worden 

ingegrepen, dat we een solide begroting nodig hebben, dat de schuld moet 

verminderen en dat we over voldoende geld in onze gemeentelijke 

portemonnee moeten beschikken.  

Onze alternatieve begroting van 25 oktober laat zien dat het ook heel anders 

kan.  Onze meerjarenbegroting is financieel solide. Hij grijpt minder vergaand in 

op voorzieningen die borg staan voor een aantrekkelijk en sociaal Voorschoten. 

De PvdA heeft in de commissie Burger en Bestuur van 26 oktober het college 

gevraagd om een technische doorrekening van ons alternatief. Wij konden 

geen rode strepen in de technische reactie ontdekken. Onze begroting deugt 

dus. 

In onze begroting kiezen we voor andere wijzen van vermindering van schuld. 

Het college wil in vier jaar €3.4 miljoen van ons exploitatieresultaat hiervoor 

gebruiken. De PvdA doet het anders. Wij zeggen ten eerste): halveer die € 3.4 
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miljoen, dus € 1,7 miljoen.  Ten tweede): het college voorspelt een overschot 

van € 1.9 miljoen over 2017. Dat bedrag kunnen we nu al inzetten om onze 

schuld te verlagen. Dit is een incidentele meevaller die zó structureel een 

positief effect heeft. Dat besluit is nog niet genomen. Kan vandaag. Natuurlijk 

kan die raming nog een beetje anders uitvallen, maar de rekening 2015 leverde 

€ 2 miljoen op en de rekening 2016 zelfs € 2,8 miljoen. De resultaten uit het 

verleden bieden geen garantie voor de toekomst, maar dat bedrag van € 1,9 

miljoen overschot 2017 is reëel. Ten derde): er zijn allerlei panden van de 

gemeente die in de verkoop gaan. Dat levert geld op, levert liquiditeit op, levert 

nieuw vermogen op. Alleen al dit jaar levert - volgens Funda- de verkoop van de 

burgemeesterswoning een bedrag van circa € 550.000, -. Ook dat kan allemaal 

worden gebruikt voor de verlaging van de schuld en het vullen van de 

gemeentelijke portemonnee. Opnieuw: dit is een incidentele meevaller die 

structureel een positief effect kan hebben. Iedere Voorschotenaar weet: 

aflossen op je hypotheek geeft structureel minder woonlasten. 

Veel belangrijker is dat door de andere keuzes van de PvdA ruimte ontstaat om 

Voorschoten aantrekkelijk en sociaal te houden. Wij scheppen ruimte om echt 

met elkaar te praten over het cultureel centrum en het zwembad zonder nu al 

te besluiten tot een bezuiniging in 2021. Misschien is de uitkomst van die 

discussie wel dat we in Voorschoten niet het geld hebben. Of dat we geen geld 

over hebben voor een zwembad of voor een multifunctionele accommodatie. 

Maar als je draagvlak wilt creëren, kies dan voor een zorgvuldig, open en 

transparant proces, waarin alle mogelijkheden onderzocht  worden. Een proces 

dat recht doet aan de mensen in het Bondsgebouw en de bomvolle Dorpskerk.  

Ik kan nog uitgebreider stilstaan bij onze alternatieve begroting, bij onze kritiek 

op de bezuinigingen voor Voorschotenaren, ook de kwetsbaren en bij onze 

kritiek op de te grote bezuinigingen op subsidies. Maar iedereen heeft 

natuurlijk onze alternatieve begroting met collegiale belangstelling gelezen. Het 

zijn slechts 15 bladzijden A-4. Iedereen kent onze amendementen en moties. 

En we verlangen na het luisteren naar de bijdrage van 6 fracties ook wel naar 

een korte pauze. 
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Maar ik wil me nog even wenden tot de fracties van het CDA en D66. Met 

GroenLinks en SP heeft de PvdA de afgelopen dagen veel contact gehad. Maar 

de positie van het CDA en D66 is voor ons nog niet duidelijk.  

Ik las afgelopen zaterdag in de Volkskrant een mooi artikel over minister 

Grapperhaus, een minister van het CDA. Aanbevelenswaardig. Hij wordt 

beschreven als iemand die de nadruk legt op gemeenschapszin in allerlei 

opzichten, zoals: zij die het beter hebben zorgen voor hen die het minder 

hebben. Het CDA is een partij met een sociaal gezicht en gemeenschapszin. 

Voelt het CDA Voorschoten zich bij Grapperhaus thuis en gaat deze fractie mee 

om maatregelen te verzachten die niet sociaal zijn of de gemeenschapszin 

verminderen ? 

Dan D66. Waar staat D66 Voorschoten voor? Is het een partij voor 

hoogopgeleiden die zichzelf goed kunnen redden of heeft D66 Voorschoten 

ook oog voor die mensen die ondersteuning nodig hebben. Ook op D66 doen 

we een beroep om de scherpe kanten van het collegevoorstel af te slijpen.  

Aan het eind van deze lange dag zal duidelijk zijn waar elke partij voor staat. 

Dat is goed, dat is transparant. En ik ga er vanuit dat elke fractie op eigen wijze 

verantwoording zal afleggen aan de Voorschotense bevolking. Dan weten onze 

inwoners waar zij aan toe zijn. Ook de mensen in het Bondsgebouw en de 

mensen in de Dorpskerk. Dan weten wij ook of de woorden van de 

burgemeester in haar brief van 30 maart aan de raad op vruchtbare bodem zijn 

gevallen. Zij schreef: “Politiek wint aan kracht door niet alleen te gaan voor het 

belang van aanhangers van de coalitie maar te gaan voor het belang van alle 

inwoners van Voorschoten “. Inderdaad. Wat ons betreft verdient Voorschoten 

beter. 

 

 

Voorschoten, 9 november 2017 

Henk Overbosch, fractievoorzitter PvdA 

 



5 
 

Henk Overbosch PvdA Voorschoten 
 

 

 

 


